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Råd för funktionshinderfrågor 

vid stadsbyggnadsnämnden och 

exploateringsnämnden 

PROTOKOLL 8/2014 

Dnr SbN 2014-00376 

Dnr E2014-00008 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 7 oktober 2014  

kl 13.30 – 16.30 
   

 Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

  

 

Ingrid Dalén Jan Lamby 

  

Närvarande  

 Ledamöter: 

 Ingrid Dalén (HSO/FUB), ordföranden  

Jan Lamby (HSO/HRF), vice ordföranden   

Anna Hansson (HSO/R)  

Göran Gustafson (SRF)  

Bengt Håkansson (HSO/Elöverkänsligas förening i 

Stockholms län)  

Lasse Persson (HSO/Neuroförbundet)  

Amir Amirriazi (DHR)  

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Lena Mittal samt Ingmarie Ahlberg, 

exploateringskontoret och Riitta-Leena Karlsson, 

funktionshinderombudsman. 

 

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser vice ordföranden Jan Lamby att tillsammans 

med ordföranden Ingrid Dalén justera dagens protokoll.  

 

 

 § 2 
Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkten genomgång av utsända 

checklistor godkänner rådet dagordningen. 

 

 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 7/2014 och lägger det till 

handlingarna. 
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 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
 

Följande minnesanteckningar och protokoll anmäls och 

läggs till handlingarna: 

a) Minnesanteckningar från exploateringsnämndens 

möte med rådet för funktionshinderfrågor den 

22 maj 2014. 

 

b) Protokoll 4/2014 från rådet för 

funktionshinderfrågor vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholms Stads 

Parkerings AB den 2 juni 2014. 

 

Beslut 

Rådet beslutar att ge Jan Lamby i uppdrag att kontakta 

ordföranden i rådet för funktionshinderfrågor vid 

trafiknämnden och Stockholms Stads Parkerings AB 

angående skrivning om utformning av hörselteknisk 

utformning i hissar (§ 7 i deras protokoll). 

 

 

 § 5 
Inkomna remisser 
Inga inkomna remisser. 

 

 

 § 6 
Exploateringsnämnden 
Ingrid Dalén berättar om några av exploateringsnämndens 

ärenden. 

 

I tertialrapport 2/2014 finns en mycket bra redovisning av 

aktiviteter kopplade till programmet för delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning 2011-2016. 

 

Ett ärende om exploateringsavtal för Solberga i Älvsjö är 

ett exempel på ett ärende där inget skrivs om bostäder 

enligt SoL och LSS. 
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Beslut 
Rådet önskar information om när redovisning om bostäder 

enligt SoL och LSS kommer att börja i 

exploateringsärenden. 

 

 

 § 7 
Stadsbyggnadsnämnden 
Ingrid Dalén berättar om det möte hon och Jan Lamby 

hade med stadsbyggnadsdirektör Anette Scheibe Lorentzi 

den 9 september 2014. Kontorets ledning kommer att vara 

med på rådets möte den 2 december 2014. 

 

 

 § 8 
Genomgång av utsända checklistor 
 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Förarsätet 8 i stadsdelen Örby, SDp 2013-10279 

 

Beslut 
Rådet påpekar att det saknas hiss i byggnaden och 

att man bör undersöka möjligheten att komplettera 

byggnaden med en hiss. 

 

b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Ånimmen 2 (Förskolan Humlan) i stadsdelen Årsta, 

SDp 2014-06021 

 

Beslut 

Rådet förutsätter att den nybyggda förskolan förses 

med hiss. 

 

c) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Äppelviken 1:7 m.m. vid kvarteret Flyttblocket i 

stadsdelen Äppelviken, SDp 2013-15414 

 

Beslut 
Rådet framför att man vid eventuell 

bygglovsansökan ska ta tillfället i akt att göra de 

tillgänglighetsanpassningar som är möjliga. 
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d) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

del av Grimsta 1:5 vid Skärkarlen 8 i stadsdelen 

Blackeberg, SDp 2013-00358 

 

Beslut 

Rådet förutsätter att flerbostadshusen utformas så 

att de även kan bereda plats för ungdomar med 

olika funktionsnedsättningar. 

 

 

 § 9 
Bevakningslista (se sidan 7-9 i protokollet) 
Rådet går igenom bevakningslistan. 

 

Beslut 
Rådet önskar bjuda in representanter från 

exploateringskontoret och stadsbyggnadskontoret till 

rådets möte den 4 november 2014 för att få information 

om hur de arbetar med den kommande verksamhetsplanen 

utifrån programmet för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2011-2016.  

 

 

 § 10 
Rapporter 
 

Ingrid Dalén rapporter från senaste möte med Boverket 

samverkansråd där bland annat informerades om 

uppdraget att undersöka behovet av undantag av 

tillgänglighetsanpassning för studentbostäder med 

tidsbegränsat bygglov. 

 

Ingrid Dalén rapporterar från mötet med Boverket 

angående regeringsuppdraget till Boverket gällande 

bostadsanpassningsbidraget. Ingrid tog vid mötet upp 

frågan om bostadsanpassningsbidrag till personer med 

elöverkänslighet. Boverket tänker inte ta upp den frågan. 
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 § 11 
Övriga frågor 
 

Den planerade rundvandringen i Nordvästra 

Kungsholmen den 3 oktober 2014 ställdes in. Nytt datum 

ska fastställas. 

 

Jan Lamby berättar om en artikel i Dagens Nyheter som 

handlar om EU-projektet Grow Smarter. Stockholm ska 

bland annat testa smarta sopsugar. 

 

Ingrid Dalén berättar om FN:s granskningskommittés 

synpunkter på den rapport Sverige har lämnat angående 

efterlevnaden av FN:s konvention om rättigheter för 

personer med funktionsnedsättning. I den del som gäller 

tillgänglighet (artikel 9) skrivs följande: 

 

 
 

Lasse Persson och Amir Amirriazi berättar om att de i 

kommunstyrelsens funktionshinderråd har tagit upp 

ärendet om program för en sammanhållen stad 2015-

2020. Funktionshinderrörelsen kommer att avge ett svar 

på remissen. 

 

Rådet framför att hörselutrustningen inte fungerar 

tillfredsställande vid dagens sammanträde. Detta beror 

troligen på bristande laddning av utrustningen. 
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Beslut 

Rådet enas om att bjuda in Gustaf Landahl, 

miljöförvaltningen, för att få mer information om smarta 

sopsugar. 

 

 

 § 12 
Diskussion om processen kring avskaffandet av 
särkrav som träder i kraft den 1 januari 2015 
Inbjudna: Ingmarie Ahlberg, exploateringskontoret och 

Riitta-Leena Karlsson, funktionshinderombudsman 

 

Ingmarie Ahlberg berättar om att en arbetsgrupp har 

bildats bestående av representanter från 

exploateringskontoret, stadsbyggnadskontoret och 

miljöförvaltningen. Arbetsgruppen diskuterar olika 

strategier för hur de ska arbeta utifrån lagstiftningen. 

Huvudstrategin är att formulera någon form av frivilliga 

avtal med byggbranschen och att ha en dialog. Ett förslag 

beräknas vara klart under oktober månad. 

 

Riitta-Leena Karlsson berättar att hon kommer att delta på 

ett nationellt möte i Alingsås där hon då kommer att ta 

upp denna fråga och sedan återrapportera till rådet. 

 

Beslut 

Rådet framför att de vill ha möjlighet att lämna 

synpunkter på det förslag som arbetsgruppen kommer att 

lämna. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 
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B E V A K N I N G S L I S T A  

 

 Ärenden som ska tas i 

rådet 

Ansvarig Ska vara 

klart 

 

1. Samtal med Lars Nygård, 

sbk, önskas om ljudmiljöer i 

publika lokaler.  

 

 

Jan Lamby November 

2014 

 

2. Rådets presidium ska 

regelbundet träffa 

stadsbyggnadskontorets 

ledning (inför VP på hösten 

och inför treåringen på 

våren) 

 

 

  

3. Samla kunskap om 

elektromagnetiska fält och 

ansvarsfördelningen inom 

staden 

 

 

  

4. Detaljplan för Södermalm 

3:21 m.m. i stadsdelen 

Södermalm, Dp 2009-15437: 

Rådet anser att den planerade 

hissen från gångvägen ska gå 

ända ner till 

tunnelbaneperrongen. Lasse 

Persson har aktualiserat 

frågan i landstingets 

trafiknämnds samverkansråd 

 

 

Lasse 

Persson 

 

5. Rådet önskar göra fler 

studiebesök i framtiden, till 

exempel besöka Nordvästra 

Kungsholmen 

Per-Olof 

Svensson 

Hösten 

2014 
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6. Föredragning om Arkitektur 

Stockholm 

 

 

  

7. Följa upp bygglovsskedet 

beträffande Gallerian 

(Trollhättan 29, 30, 31, 32 

och 33, Skansen 25 m.m. i 

stadsdelen Norrmalm, SDp 

2012-13546) 

 

Planen har vunnit laga kraft 

den 21 februari 2014 

FH-rådet 2013-02-25 

 

 

  

8. Följa upp bygglovsskedet 

beträffande Mimer 8 i 

stadsdelen Vasastaden, SDp 

2013-19348 

Handläggare: Maria Borup 

FH-rådet 2014-06-11 

 

 

  

9. Följa upp bygglovsskedet 

beträffande Norra 

Djurgårdsstaden, Gasverket 

Västra m.m. (del av 

Hjorthagen 1:3, m.fl.) i 

stadsdelen Hjorthagen, dnr 

2011-17188 

Handläggare: Malin Klåvus 

FH-rådet 2014-06-11 

 

 

  

10. Föredragning från 

bygglovsavdelningen om 

studentbostadsbyggandet 
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11. Information om smarta 

sopsugar 

Bjuda in Gustaf Landahl, 

miljöförvaltningen 

  

 


